

## CONSELL D'ESTUDIANTS 2024-27

### SESSIÓ: REUNIÓ VIRTUAL EXTRAORDINÀRIA DEL PLE DEL CONSELL D'ESTUDIANTS

**DATA:** 26 d'octubre de 2025

**HORA INICI:** 17:00

**HORA FI:** 23:00

**LLOC:** reunió virtual

**ASSISTÈNCIA:** (\*\*: membres de la JP) (§: excusa assistència)

#### **Comissió d'Arts i Humanitats:**

- Assisteixen: Eduardo de Luis  
Justí Soriano

- No assisteixen: Fco. Manuel Martos  
M<sup>a</sup> Alexandra Tobajas

#### **Comissió de Dret i Política:**

- Assisteixen: Rubén Aparicio \*\*  
Núria Comellas  
Joan Comas  
Martín Palomero

- No assisteixen: Anna Henestrosa (§)  
Ismael R. Berdie  
José Antonio Torres

#### **Comissió de Economia i Empresa:**

- Assisteixen: Luna García  
Vicente Justo  
Sara Lages  
Trecy N. Salgado

Sergio Ortuño  
Nerea Sánchez \*\*  
Sergio Sánchez

- No assisteix: Tito Borrajo

#### **Comissió d'Informàtica, Multimèdia i Telecomunicació:**

- Assisteixen: Joaquín González  
Marc Rodríguez

- No assisteixen: Marina Pascual  
David Salcedo  
Adrián Sánchez  
Maximilià Noe  
Gonzalo Bautista

#### **Comissió de Psicologia i Educació:**

- Assisteixen: David García \*\*  
Carmen León \*\*

José Luis Expósito  
Roberto Pérez

- No assisteixen: Cristina Lucena  
José Manuel

Alot

Cristina Pairet \*\*  
Myriam M. Moya

[Josep Torné]

#### **Comissió d'Informació i Comunicació:**

- Assisteixen: Lydia Alameda  
Susana Escobar  
Ramon Mora

- No assisteixen: J. Antonio Castro (§)  
M<sup>a</sup> Eugenia Ortega (§)

#### **Comissió de Salut:**

- Assisteixen: J. Ignacio Apestegui \*\*  
Nagore García  
Rosa Maria Rubio \*\*

- No assisteixen:

#### **Comissió de Doctorat:**

- Assisteix: Carlos Torres

- No assisteix: Camilla Dimitri

#### **ORDRE DEL DIA:**

1. Aprovació, si escau, de l'acta de la sessió anterior.
2. Actualització de l'informe de Coordinació
  - Aprovació, si escau, dels plans anuals i assignació de responsables: \*
3. Informe de Secretaria.
4. OpenEU
  - 4.1 Actualització dels avenços i altres informacions.
  - 4.2 Debat i aprovació, si escau, del procediment per escollir la representació del CdE a OpenEU.
5. Aclariments i deliberació sobre el procés a aplicar en el futur per cobrir vacants a la Junta Permanent (en exhaurir-se la llista de suplències actual i la revisió de la normativa del CdE al respecte)
6. Informació de les peticions rebudes i votació, si escau, sobre el posicionament del CdE i de la UOC respecte l'ús de software d'empreses israelianes a les nostres aules. \*
7. Pressupost CdE:
  - Rendició de comptes i la seva aprovació, si escau.
  - Deliberació y acord, si escau, sobre la política de pressupostos a seguir.
8. Deliberació sobre una possible revocació de l'actual Junta Permanent i l'elecció de nous membres de la mateixa.
9. Altres assumptes proposats pels membres del Ple d'acord amb el que disposa el reglament del CdE.
10. Precs i preguntes.

\*: punts que van quedar pendents a la darrera sessió plenària

#### **DESENVOLUPAMENT**

##### **1. Aprovació, si escau, de l'acta de la sessió anterior.**

- Susana Escobar expressa el seu desig de fer correccions en l'acta, que es tenen en compte.
- Ramón Mora fa constar la seva abstenció, pel fet que no era membre encara del Consell quan es va celebrar la reunió.
- El Ple del CdE aprova l'acta.

##### **2. Actualització de l'informe de Coordinació**

- **Aprovació, si escau, dels plans anuals i assignació de responsables: \***
- El Ple aprova els plans anuals, ja presentats en l'anterior reunió, sense oposició.

##### **3. Informe de Secretaria.**

- S'informa de les altes i baixes en el CdE des de l'última reunió:
  - En la Comissió d'Arts i Humanitats Mireia Martínez va presentar la seva renúncia. Aquesta comissió ja no tenia suplents i, per tant, continua minvant el seu nombre de representants.

- En la Comissió de Psicologia i Educació han renunciat Mónica Navarro i Tamara Paredes. S'han incorporat Roberto Pérez i José Manuel Aliot. Amb ells s'acaba la llista de suplents.
- En la Comissió de Dret i Política s'incorpora l'Ismael Ramon Berdie.
- En Informació i comunicació va renunciar Roser Miró i s'ha incorporat Ramon Mora.
- Cristina Pairet explica que en la comissió d'Igualtat es va donar de baixa Justí Soriano, quedant dues vacants que han estat cobertes per Cristina Lucena i Joan Comas. També recorda que al GT d'Igualtat del CdE pot incorporar-se qui ho desitgi.
- David García decideix ajornar la resta de l'informe de Secretaria per a la pròxima reunió, a causa de la durada que sembla que tindrà aquesta.

#### **4. OpenEU.**

##### **4.1 Actualització dels avenços i altres informacions.**

- Rosa Cano recorda que en la votació per a triar representants per a la reunió d'Hagen s'especificava que immediatament després els representants cessarien. Explica que s'ha executat el decidit pel Ple per a evitar més problemes i que tots dos representants haurien d'haver cessat ja sense necessitat de ser destituïts.
- Informa que a partir de demà Rosa, com a Coordinadora, assumirà la representació en OpenEU a l'espera que es triïn nous representants. Recorda que els dos requisits establerts per a l'elecció eren dur-la a terme mitjançant procés democràtic i respectant la igualtat de gènere i que no es va complir cap de les dues.
- Per a intentar acabar amb els problemes que arrossega el Consell arran d'aquest assumpte, la Rosa anuncia que renuncia a la seva plaça a OpenEU.

##### **4.2 Debat i aprovació, si escau, del procediment per escollir la representació del CdE a OpenEU. Informació aquí.**

- El Ple debat la redacció final del procediment.
- Susana desitja que consti que no considera adequat que la Coordinació del Consell disposi d'un lloc nat en l'Student Council d'OpenEU.
- S'aprova el procediment per a triar representants del CdE en OpenEU.

#### **5. Aclariments i deliberació sobre el procés a aplicar en el futur per cobrir vacants a la Junta Permanent (en exhaurir-se la llista de suplències actual i la revisió de la normativa del CdE al respecte).**

- En el seu moment es va plantejar que el sistema actual de llistes de suplents pot ser injust per a les noves incorporacions i que votar als membres de la JP el dia en què ens coneixem és un sistema inadequat.
- S'explica que ja hi ha voluntat de modificar del reglament en aquest punt, però s'està plantejant a la lleugera, ja que no sembla que s'hagi reflexionat sobre que cada possible modificació repercuteix en altres punts i hi ha molts condicionants que no es tenen en compte. Un exemple seria la necessitat també de votar cada vegada per a totes les comissions en què tenim representació. O el

fet que les eleccions es van dur a terme amb uns reglaments que atorgaven el "privilegi" a les 50 persones que van sortir triades per a formar part de la primera JP i de la seva llista de suplents.

- També s'explica que des de fa ja temps s'està debatent amb el vicerectorat la modificació del reglament –per a aprovar-lo de cara a final de curs–, posant també atenció a com evitar que els representants hagin de votar a la JP el mateix dia que (suposadament) es coneixen. S'està parlant de fer una constitució del Ple en més d'una jornada, organitzar debats durant la campanya electoral, etc.

- Es planteja la necessitat de triar nous representants de les comissions a meitat de mandat per a ocupar llocs vacants. S'explica que això suposa moltes dificultats, però poden posar-se en marxa altres estratègies per a intentar solucionar la mancança.

- Finalment, s'aclareix que, si es vol modificar el sistema ara, hem de tenir aprovat un mecanisme per a quan s'esgoti l'actual llista de suplents. Si no és així, caldrà continuar aplicant el reglament actual i votar una nova llista.

## **6. Informació de les peticions rebudes i votació, si escau, sobre el posicionament del CdE i de la UOC respecte l'ús de software d'empreses israelianes a les nostres aules. \***

- Cristina Pairet explica la relació d'algunes empreses israelianes que han donat suport al genocidi de Gaza amb alguns programes que utilitza la UOC al seu campus. Això suposa que part dels nostres diners pagats a la UOC està finançant també el genocidi.

- Es planteja l'opció d'acordar publicar un comunicat amb la posició del CdE sobre aquest tema, o bé acordar pressionar a la UOC per a deixar d'usar aquests programes. Una altra opció seria adherir-nos al comunicat de la UOC.

- S'informa que la UOC va emetre un comunicat posicionant-se a favor d'un alto-el-foc. A més s'ha informat la JP, a petició d'aquesta, que la UOC no té vigent cap relació institucional ni col·laboració acadèmica amb universitats o altres organitzacions d'Israel que estiguin relacionades directament amb l'ocupació de Gaza. A més, no manté relació amb empreses identificades en els informes de l'Alt Comissionat de l'ONU sobre drets humans. Si l'oficina de l'Alt Comissionat emetés un nou llistat que inclogués algun organisme amb el qual la UOC té vinculació, aquesta analitzaria les opcions per a desvincular-se.

- El Ple debat l'assumpte i acorda convocar una votació asíncrona per a decidir si s'emet un posicionament i en quin sentit.

## **7. Pressupost CdE:**

### **Rendició de comptes i la seva aprovació, si escau.**

- S'informa que estan accessibles les despeses del Consell d'enguany, detallat també per persona.

- S'informa que, d'ara endavant, les despeses del Consell seran aprovades pel Ple, ja que és el que indica la normativa. Ha d'evitar-se que es torni a carregar als pressupostos del CdE una despesa massa elevada i poc justificada.

- Nerea Sánchez informa que el CdE tenia pressupostats uns 28.000 euros per a enguany. D'ells, uns 10 o 12.000 estaven destinats a cobrir l'esdeveniment que s'anava a organitzar per a la reunió presencial de juliol, per la qual cosa el pressupost real per al CdE era d'uns 16.000 euros. No

obstant això, fins a aquest moment el CdE ja porta gastats 22.000 euros i queden 6.000 en el pressupost per a la resta de l'any. La formació duta a terme en l'última reunió presencial ha suposat una despesa massa elevada.

- Nerea expressa la seva preocupació per haver excedit per tant marge el pressupost per a despeses comunes.

### **Deliberació y acord, si escau, sobre la política de pressupostos a seguir.**

- Nerea proposa reduir el pressupost per a l'any que ve, sol·licitant que ascendeixi a uns 22.000 euros. Per a fer-ho possible hem de buscar maneres de reduir costos de desplaçament i allotjament, per exemple, aconseguint que permetin que gestionem els bitllets amb almenys 2 mesos d'antelació.

- Es proposa també crear una nova partida d'uns 4.000 euros per a representació externa, com els esdeveniments organitzats per les associacions "sectorials" d'estudiants de tot el país.

- Es proposa, finalment, sol·licitar un pressupost d'uns 24.000 euros – més la part no executada en 2025– per a l'exercici 2026, amb la previsió que fins a uns 10.000 siguin per a cobrir despeses d'allotjament. Encara que suposa una reducció en termes absoluts, realment és un augment respecte al pressupost de 16.000 euros d'enguany per a despeses comunes.

- Quant al càtering, és un servei per al qual tenen convenis, per la qual cosa serà difícil reduir despeses aquí. També es buscarà reduir despeses en marxandatge.

- Cristina Pairet desitja que consti en acta que ella va participar en la formació que es va dur a terme en l'última reunió presencial i que va donar una valoració positiva en el formulari posterior. Però si hagués sabut el cost de la formació, la seva valoració hauria estat negativa, ja que considera que la línia seguida en l'activitat no compensava un cost tan elevat.

- El Ple debat i aprova sense oposició la proposta de pressupost per a 2026 i posar en marxa mesures per a reduir despeses.

### **8. Deliberació sobre una possible revocació de l'actual Junta Permanent i l'elecció de nous membres de la mateixa.**

- Marc Rodríguez planteja la necessitat d'implantar una nova Junta Permanent per a superar us problemes que el Consell ha estat arrossegant els últims mesos. Considera que el fet que la majoria de membres de la JP hagin ocupat el seu càrrec recentment no serveix com a justificació per a continuar mantenint la mateixa Junta. Considera també que no és comprensible l'absència de la Coordinadora durant una setmana i altres negligències.

- Explica que pràcticament el 50% del Ple ja s'ha renovat i és bon moment per a donar-li veu al Ple i considera que en el sistema actual de llistes de suplència, els qui ocupen els últims llocs no tenen suficient legitimitat.

- Considera que el major problema va ser l'última designació dels càrrecs. Ha rebut les preocupacions de companys respecte a la Coordinació actual i considera que el Consell funciona a menor ritme que amb l'anterior JP.

- La coordinadora recorda que la seva absència es va deure al fet que en aquests dies van coincidir l'hàcking dels seus dispositius i el caure malalta.

- Marc desitja saber per què aquests dies no va haver-hi constància de la seva absència, qui va rebre notificació d'això i per què el Coordinador adjunt no va ocupar el seu lloc. Rosa explica la seva

impossibilitat per a contactar i que només va poder comunicar-se amb el Secretari perquè va ser l'únic que va intentar comunicar-se amb ella i li va quedar registrat el número. El Secretari no va esmentar haver contactat amb la Coordinadora, si bé l'endemà ja estava comunicant-se amb normalitat en el grup de la Junta. El Coordinador adjunt no va saber de la indisposició de la Coordinadora fins al dia abans del seu retorn, quan va ocupar el seu càrrec en funcions sense intentar contactar amb ella.

- Marc proposa dissoldre la Junta i tornar a votar tots els seus membres.
- Justí Soriano proposa que es dugui a terme una mediació externa i una recerca general.
- David García denuncia que s'ha intentat dur a terme una moció de censura demanant el vot als companys enganyant-los amb altres explicacions. Ho corrobora una companya que va votar en l'enquesta. Marc admet que potser no es va explicar amb la deguda claredat.
- Es debat i s'acorda dur a terme una mediació i/o auditoria, sol·licitant el servei que ofereix la UOC.

### **9. Altres assumptes proposats pels membres del Ple d'acord amb el que disposa el reglament del CdE.**

- Lydia comenta que s'ofereix una formació per a seguiment de la docència i proposa sol·licitar que pugui assistir-se de manera telemàtica. Rubén explica que si una universitat mostra interès, AQU està oberta a impartir la seva formació als seus representants. A més, hi ha una formació presencial d'una jornada durant el mes de novembre.

- Justí explica que ha recollit signatures contra la pujada de preus dels recursos d'aprenentatge, que afecta especialment els col·lectius més vulnerables. Exposa la seva intenció de portar el tema als mitjans de comunicació i anima tothom a incloure's a la iniciativa.

### **10. Precs i preguntes.**

- Marc demana que s'envii comunicació al Ple per a fer votació asíncrona per a renovar la Junta Permanent. Explica que esperava que es votés durant la reunió. Es mostra també favorable a dur a terme un aclariment on es detalli cada acusació i es consensui una posició.
- Es respon que el que es va emportar a l'ordre del dia era només la deliberació sobre el tema, no una votació.

S'aixeca la sessió a les 23:00

Barcelona, en la data de la firma digital.

David García, Coordinador

Cristina Pairet, Secretària